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BR.0002.5.2012  
 
 

Protokół Nr XXI/2012 
sesji Rady Gminy Czerwonak, 

która odbyła się w dniu 17 maja 2012 r. 
 

 
 
 
   Sesję rozpoczęto o godzinie 16.00, a zakończono o godzinie 20.45 Z ustawowego składu 
Rady Gminy Czerwonak liczącego 21 radnych w obradach wzięło udział 19 
radnych(nieobecni usprawiedliwieni: Przewodniczący Rady Marcin Wojtkowiak radny Janusz 
Andrzejewski; lista obecności stanowi załącznik nr 1) oraz Wójt, Zastępcy Wójta, Sekretarz, 
Radca Prawny, Skarbnik, Sołtysi, Przewodniczący Zarządów Osiedli i przedstawiciele prasy 
lokalnej, Przedstawiciel Zespołu Parków Krajobrazowych Puszcza Zielonka Danuta Śliwa, 
młodzież Gimnazjum w Koziegłowach. 
   
Porządek obrad: 
 
 
1. 16.00    Otwarcie sesji. 
2. 16.00-16.10   Przedstawienie porządku obrad.  
3. 16.10-16.15  Przyjęcie protokołu XX sesji.  
4. 16.15-16.30   Uchwała w sprawie przyjęcia „Programu opieki nad zabytkami dla 

 Gminy Czerwonak na lata 2012-2015”.  
5. 16.30-16.55  Uchwała w sprawie zatwierdzenia „Planu Odnowy Miejscowości  

    Bolechówko”. 
6. 16.55-17.30   Uchwała w sprawie miejscowego planu zagospodarowania  

    przestrzennego terenów wsi Trzaskowo. 
7. 17.30-17.50   Uchwała zmieniająca uchwałę w sprawie zasad i trybu przyznawania 

    nagrody „animator kultury” za osiągnięcia w dziedzinie twórczości 
    artystycznej upowszechniania i ochrony kultury. 

8. 17.50-18.15   Przerwa.  
9. 18.15-18.45             Prezentacja „Las w zasięgu ręki” grupy projektowej   

    Gimnazjum w Koziegłowach.  
10. 18.45-18.55  Uchwała w sprawie uzgodnienia projektu uchwały Sejmiku  

    Województwa Wielkopolskiego  w sprawie Parku Krajobrazowego 
    Puszcza Zielonka.  

11. 18.55-19.10  Informacja o działalności Wójta Gminy Czerwonak jako organu  
    wykonawczego gminy  między sesjami Rady Gminy Czerwonak.  

12. 19.10-20.00 Wolne głosy i wnioski.  
13.  20.00   Zamknięcie sesji. 
 
 
 
 
 
Ad.1. Otwarcie sesji. 
 Otwarcia obrad, powitania zgromadzonych i stwierdzenia prawomocności obrad 
dokonał Wiceprzewodniczący Rady Piotr Picyk.  
  
Ad.2. Przedstawienie porządku obrad. 
 Zastępca Wójta Tomasz Stellmaszyk zwrócił się o wprowadzenie do porządku obrad 
uchwały o zmianie uchwały w sprawie wykazu kąpielisk na terenie Gminy Czerwonak w roku 
2012. Zastępca Wójta omówił przyczyny konieczności zmiany uchwały podjętej na 
poprzedniej sesji.  
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 Wiceprzewodniczący Rady zaproponował wprowadzenie w/w uchwały w pkt 11 i   
poddał pod głosowanie porządek obrad wraz z wprowadzoną zmianą.  W głosowaniu 
wzięło udział 19 radnych z 19 obecnych na sali. Porządek obrad został przyjęty jednogłośnie. 
 
Porządek obrad po zmianie: 
 
 
1. 16.00    Otwarcie sesji. 
2. 16.00-16.10   Przedstawienie porządku obrad.  
3. 16.10-16.15  Przyjęcie protokołu XX sesji.  
4. 16.15-16.30  Uchwała w sprawie przyjęcia „Programu opieki nad zabytkami dla 

                                 Gminy Czerwonak na lata 2012-2015”.  
5. 16.30-16.55  Uchwała w sprawie zatwierdzenia „Planu Odnowy Miejscowości  

    Bolechówko”. 
6. 16.55-17.30   Uchwała w sprawie miejscowego planu zagospodarowania  

    przestrzennego terenów wsi Trzaskowo. 
7. 17.30-17.50   Uchwała zmieniająca uchwałę w sprawie zasad i trybu przyznawania 

    nagrody „animator kultury” za osiągnięcia w dziedzinie twórczości 
    artystycznej upowszechniania i ochrony kultury. 

8. 17.50-18.15   Przerwa.  
9. 18.15-18.45             Prezentacja „Las w zasięgu ręki” grupy projektowej   

    Gimnazjum w Koziegłowach.  
10. 18.45-18.55  Uchwała w sprawie uzgodnienia projektu uchwały Sejmiku  

    Województwa Wielkopolskiego  w sprawie Parku Krajobrazowego 
    Puszcza Zielonka.  

11.    Uchwała o zmianie uchwały w sprawie wykazu kąpielisk na terenie 
   Gminy Czerwonak w roku 2012. 
12.  18.55-19.10  Informacja o działalności Wójta Gminy Czerwonak jako organu  

    wykonawczego gminy  między sesjami Rady Gminy Czerwonak.  
13. 19.10-20.00 Wolne głosy i wnioski.  
14.  20.00   Zamknięcie sesji. 
 
 
 
Ad.3. Przyjęcie protokołu XX sesji.  
 Rada Gminy przyjęła protokół XX sesji 18 głosami przy 1 wstrzymującym się. W 
głosowaniu wzięło udział 19 radnych z 19 obecnych na sali. 
 
Ad.4. Uchwała w sprawie przyjęcia „Programu opieki nad zabytkami dla  Gminy Czerwonak 
na lata 2012-2015”.  
 Uzasadnienia projektu uchwały dokonał Zastępca Wójta Tomasz Stellmaszyk. 
 Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury i Sportu Ewa Banaszak powiedziała, że 
komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
 Przewodniczący Komisji Ochrony Środowiska i Rolnictwa Tadeusz Sikoń w imieniu 
komisji pozytywnie zaopiniował projekt uchwały.  
 Wiceprzewodniczący Rady Piotr Picyk odczytał projekt uchwały i poddał go pod 
głosowanie.  W głosowaniu wzięło udział 19 radnych z 19 obecnych na sali. W głosowaniu 
wzięło udział 19 radnych z 19 obecnych na sali. Uchwała została przyjęta jednogłośnie i 
stanowi załącznik nr 2 do protokołu. 
 
Ad.5. Uchwała w sprawie zatwierdzenia „Planu Odnowy Miejscowości Bolechówko”. 
 Zastępca Wójta Tomasz Stellmaszyk wyjaśnił, że w wyniku zmian zaproponowanych na 
zebraniu sołectwa Bolechówko dokonano autopoprawką  zmian w załączniku do uchwały – 
Plan Odnowy Miejscowości Bolechówko na lata 2012-2019. Autopoprawkę otrzymali wszyscy 
radni.  
 Zastępca Przewodniczącego Komisji Gospodarki Przestrzennej i Budownictwa  
Wojciech Skrzekut powiedział, że komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
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 Przewodniczący Komisji Ochrony Środowiska i Rolnictwa Tadeusz Sikoń w imieniu 
komisji pozytywnie zaopiniował projekt uchwały. 
 Wiceprzewodniczący Rady Piotr Picyk odczytał projekt uchwały i poddał go wraz z 
autopoprawką pod głosowanie.  W głosowaniu wzięło udział 19 radnych z 19 obecnych na 
sali. Uchwała została przyjęta jednogłośnie i stanowi załącznik nr 3 do protokołu. 
 
Ad.6. Uchwała w sprawie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego terenów 
wsi Trzaskowo. 
 Wiceprzewodniczący Piotr Picyk przedstawił plan obradowania nad przedmiotową 
uchwałą: przedstawienie uchwały przez Wójta a następnie prezentację przez Projektantkę 
Planu zmian przegłosowanych na sesji w lutym br. Z uwagi na to, że projekt Planu był 
wielokrotnie omawiany na Komisjach oraz wnikliwie przedstawiony i przedyskutowany na sesji 
w lutym br. poprosił, aby nie dyskutować już nad Planem.  
 Zastępca Wójta Tomasz Stellmaszyk wyjaśnił, że na sesji w miesiącu lutym podczas 
omawiania planu Komisja Gospodarki Przestrzennej i Budownictwa zaproponowała 
zmniejszenie stawki opłaty planistycznej do 15 %. Na ostatnim posiedzeniu komisji radni podjęli 
ponownie decyzje o w/w wysokości stawki. Natomiast mimo zapewnień Przewodniczącego 
komisji Wójt nie otrzymał uzasadnienia 15 % stawki. W związku z powyższym Wójt wnosi 
autopoprawką stawkę w wysokości pierwotnej tzn. 30 %. 
 Projektant Ewa Mieloch – Stojczyk wyjaśniła, że do pierwotnego planu wprowadzono 
dwie poprawki zgłoszone przez Komisję Gospodarki Przestrzennej i Budownictwa na sesji w 
miesiącu lutym. Pierwsza dotyczyła zlikwidowania zabudowy wielorodzinnej i zamianę tych 
terenów na zabudowę jednorodzinną natomiast druga dotyczyła terenu oznaczonego 
symbolem MN/ZP -  dokonano zamiany powierzchni działki z 2,5 tys m2 na 3 tys m2 . Po 
wprowadzeniu zmian projekt został ponownie uzgodniony z Powiatowym Konserwatorem 
Zabytków oraz z Regionalnym Dyrektorem Ochrony Środowiska, po uzyskaniu pozytywnych 
uzgodnień plan został ponownie wyłożony, nie wpłynęła żadna uwaga do planu. Projektant 
przedstawiła prezentacje planu.   
  Zastępca Przewodniczącego Komisji Gospodarki Przestrzennej i Budownictwa  
Wojciech Skrzekut poinformował, że komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała 
przedłożony projekt uchwały. Komisja proponowała stawkę 15 % aby zachęcić inwestora do 
jak najszybszego inwestowania w miejscach, gdzie jest planowana zabudowa.  
 Wójt Mariusz Poznański powiedział, że w dotychczas uchwalonych miejscowych 
planach zagospodarowania przestrzennego stawka planistyczna wynosiła 30 % Wójt nie widzi 
zasadności zmniejszenia stawki.    
 Przewodniczący Komisji Ochrony Środowiska i Rolnictwa Tadeusz Sikoń powiedział, że 
komisja w swoim zakresie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.    
 Rady Marek Pietrzyński uważa, że należy kontynuować stawkę stosowaną wcześniej 
tzn. 30%. 
 Projektant Ewa Mieloch – Stojczyk wyjaśniła, że stawka opłaty planistycznej została 
zaproponowana dla całego terenu, a Rada Gminy może ją zróżnicować od 1 % do 30 %. 
 Wójt Mariusz Poznański zaproponował zróżnicowanie stawki, dla pola golfowego 10 %  
w celu zachęcenia inwestora do działania na rzecz pola golfowego natomiast dla 
pozostałego terenu 30 %.  
 Radna Wiesława Fedder, członek Komisji Gospodarki Przestrzennej i Budownictwa 
potwierdziła, że komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały wraz ze 
stawką 15 %. 
 Radny Marek Pietrzyński złożył wniosek, aby wpisać stawkę 30 % dla całego terenu.  
 Pan Marian Rzeźnik właściciel terenu powiedział, że inne gminy odchodzą od 
maksymalnej stawki opłaty planistycznej i jej wysokość  nie jest równa dla wszystkich terenów.  
 Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury i Sportu Ewa Banaszak  uważa, że Komisja 
Gospodarki Przestrzennej i Budownictwa szczegółowo pochyliła się nad planem, zdaniem 
radnej decyzje merytorycznej komisji powinny być brane pod uwagę.  
 Wójt Mariusz Poznański ostatecznie złożył autopoprawkę, aby wpisać 30% stawkę 
opłaty planistycznej dla całego terenu. 
 Pan Tomasz Rzeźnik współwłaściciel terenu poinformował, że uczestniczył w ostatnim 
posiedzeniu komisji, na której podjęto jednogłośnie decyzję o 15 % stawce opłaty 
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planistycznej. Przewodniczący tej komisji uzasadniał decyzje wprowadzenia opłaty w w/w 
wysokości chęcią zmobilizowania właściciela do sprzedaży.  Pan Marian Rzeźnik dodatkowo 
wyjaśnił, że opłata planistyczna i tak nie obejmuje części terenów projektowanego MPZP, 
ponieważ były  już objęte planami. 
 Zastępca Przewodniczącego Komisji Gospodarki Przestrzennej i Budownictwa  
Wojciech Skrzekut podtrzymał wniosek komisji mówiący o 15 % stawce opłaty. Przy 
omawianiu kolejnych miejscowych planów zagospodarowania przestrzennego komisja 
będzie rozważała wysokość stawki. 
 Wiceprzewodniczący Rady Piotr Picyk wyjaśnił, że w chwili obecnej została złożona 
przez  Wójta autopoprawka zakładająca 30 % stawkę oraz wniosek Komisji Gospodarki 
Przestrzennej i Budownictwa mówiący o 15 % stawce, który wymaga przegłosowania. 
Natomiast wniosek radnego Marka Pietrzyńskiego jest zbieżny z autopoprawką Wójta i 
dlatego nie będzie głosowany. Podsumowując Wiceprzewodniczący powiedział, że 
przedmiotowy plan został bardzo wnikliwie przeanalizowany przez merytoryczną komisję. 
Popiera wniosek komisji, aby uchwalić 15 % stawkę.             
 Wiceprzewodniczący Rady Piotr Picyk poddał pod głosowanie wniosek Komisji 
Gospodarki Przestrzennej i Budownictwa o 15 % opłacie planistycznej.  W głosowaniu wzięło 
udział 19 radnych z 19 obecnych na sali. Wniosek został przyjęty 17 głosami, przy 2 
wstrzymujących się. Następnie Wiceprzewodniczący Rady Piotr Picyk odczytał projekt 
uchwały wraz z uwzględnieniem wniosku Komisji Gospodarki Przestrzennej i Budownictwa  i 
poddał go pod głosowanie.  W głosowaniu wzięło udział 19 radnych z 19 obecnych na sali. 
Uchwała została przyjęta jednogłośnie i stanowi załącznik nr 4 do protokołu. 
 Pan Marian Rzeźnik podziękował radnym i Wójtowi  za przygotowanie oraz 
uchwalenie planu. 
 
Ad.7. Uchwała zmieniająca uchwałę w sprawie zasad i trybu przyznawania nagrody 
„animator kultury” za osiągnięcia w dziedzinie twórczości  artystycznej upowszechniania i 
ochrony kultury. 
 Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury i Sportu Ewa Banaszak poinformowała, że 
komisja zwróciła się o zmianę §5. ust. 1 w regulaminie przyznawania nagrody „animator 
kultury”. Zgodnie z dotychczasowym brzmieniem  właściwą do przyznania nagrody jest 
kapituła w składzie: przewodniczący rady gminy, wójt gminy, dwóch członków komisji 
oświaty, dyrektor ośrodka Kultury „Sokół” oraz każdy kolejny laureat. Komisja zaproponowała 
zmianę, aby zamiast „każdy kolejny laureat” wpisać „ostatni laureat”, celem ułatwienia 
zorganizowania posiedzenia kapituły. Przewodnicząca komisji dodała, że dla ważności 
posiedzenia Kapituły niezbędna jest przynajmniej połowa jej składu. Na spotkaniu 
przedsesyjnym, które odbyło się 7 maja br. zdecydowano o wprowadzeniu jeszcze dwóch 
zmian: ograniczono liczbę nagrodzonych do jednej osoby oraz wprowadzono termin 
składania wniosku do 31 maja każdego roku kalendarzowego. Przewodnicząca komisji 
poinformowała, że komisja negatywnie zaopiniowała zmianę zapisu dotyczącego liczby 
nagrodzonych. Przewodnicząca komisji poinformowała, że w tegorocznym budżecie gminy 
zarezerwowano środki dla dwóch nagrodzonych. Przewodnicząca komisji złożyła wniosek o 
wykreślenie ilości osób nagradzanych w danym roku. 
 Wiceprzewodniczący Rady Piotr Picyk wyjaśnił, że taka była propozycja prezydium 
natomiast ostateczną decyzję miała podjąć Komisja Oświaty Kultury i Sportu. W związku ze 
stanowiskiem Komisji Oświaty, kultury i Sportu Wiceprzewodniczący wprowadził jako 
autopoprawkę zmianę zapisu §5 ust. 4, , tak że nagrodę mogą otrzymać dwie osoby. W  
związku z powyższym w/w paragraf po zmianie otrzymuje brzmienie: „Kapituła może przyznać 
dwie nagrody „animator kultury”. Uchwały kapituły podejmowane są większością głosów 
obecnych na posiedzeniu w głosowaniu jawnym.”   
 Wiceprzewodniczący Rady Piotr Picyk odczytał projekt uchwały i poddał go wraz z 
autopoprawką pod głosowanie.  W głosowaniu wzięło udział 19 radnych z 19 obecnych na 
sali. Uchwała została przyjęta jednogłośnie i stanowi załącznik nr 5 do protokołu. 
 Po głosowaniu Wiceprzewodniczący Rady wyjaśnił, że pozostało ponad 40 minut do 
planowanej przerwy; po przerwie są 2 punkty porządku obrad (pkt 9 i 10) na których 
zaproszeni zostali goście. Dlatego zaproponował zmianę kolejności omawianych punktów 
porządku obrad: przesunięcie pkt 11 „Uchwała o zmianie uchwały w sprawie wykazu 
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kąpielisk na terenie Gminy Czerwonak w roku 2012” na pkt 8, przesunięcie pkt 12 „Informacja 
o działalności Wójta Gminy Czerwonak jako organu wykonawczego gminy  między sesjami 
Rady Gminy Czerwonak” na pkt 9 oraz przesunięcie pkt 13 „Wolne głosy i wnioski” na pkt 10; 
nikt z Radnych nie wniósł sprzeciwu.  
 Rada Gminy wyraziła zgodę na zmianę kolejności omawianych punktów. W związku z 
powyższym zmianie uległ porządek obrad: 
 
Porządek obrad po zmianie: 
    
1. Otwarcie sesji.        
2. Przedstawienie porządku obrad.  
3. Przyjęcie protokołu XX sesji.  
4. Uchwała w sprawie przyjęcia „Programu opieki nad zabytkami dla Gminy Czerwonak na 

lata 2012-2015”.  
5. Uchwała w sprawie zatwierdzenia „Planu Odnowy Miejscowości Bolechówko”. 
6. Uchwała w sprawie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego terenów wsi 

Trzaskowo. 
7. Uchwała zmieniająca uchwałę w sprawie zasad i trybu przyznawania nagrody „animator 

kultury” za osiągnięcia w dziedzinie twórczości  artystycznej upowszechniania i ochrony 
kultury. 

8. Uchwała o zmianie uchwały w sprawie wykazu kąpielisk na terenie Gminy Czerwonak w 
roku 2012. 

9.  Informacja o działalności Wójta Gminy Czerwonak jako organu wykonawczego gminy  
między sesjami Rady Gminy Czerwonak.  

10. Wolne głosy i wnioski. 
11. Przerwa.  
12.  Prezentacja „Las w zasięgu ręki” grupy projektowej Gimnazjum w Koziegłowach.  
13. Uchwała w sprawie uzgodnienia projektu uchwały Sejmiku Województwa 

Wielkopolskiego  w sprawie Parku Krajobrazowego Puszcza Zielonka.     
14. Zamknięcie sesji. 
 
 
Ad.8. Uchwała o zmianie uchwały w sprawie wykazu kąpielisk na terenie Gminy Czerwonak 
w roku 2012. 
 Uzasadnienia projektu uchwały dokonał Zastępca Wójta Tomasz Stellmaszyk. 
 Wiceprzewodniczący Rady Piotr Picyk odczytał projekt uchwały i poddał go pod 
głosowanie.  W głosowaniu wzięło udział 19 radnych z 19 obecnych na sali. Uchwała została 
przyjęta jednogłośnie i stanowi załącznik nr 6 do protokołu. 
 
Ad.9. Informacja o działalności Wójta Gminy Czerwonak jako organu wykonawczego gminy  
między sesjami Rady Gminy Czerwonak.  
 Radny Andrzej Moczulski zapytał, w którym miejscu w Bolechowie ma powstać 
sortownia zmieszanych odpadów komunalnych, na którą wydano decyzję środowiskową. 
Zwrócił uwagę, że wcześniej Wójt nie poinformował o tej inwestycji. 
 Wójt Mariusz Poznański wyjaśnił, że podpisał decyzję, gdyż spełniała wszystkie kryteria. 
Nie ma protestów mieszkańców tak jak to ma miejsce w przypadku planowanej inwestycji – 
budowy kompostowni przez firmę Ordo.    
 Wiceprzewodniczący Rady Piotr Picyk jest zaskoczony wydaną decyzją, powiedział, 
że dziwi fakt, iż w przypadku jednej inwestycji mieszkańcy protestują natomiast w przypadku 
wyżej omawianej nie. 
 W związku z powyższym radna Wiesława Feddder zapytała sołtysa Bolechowa 
dlaczego nie poinformowano radnych o w/w inwestycji.  
 Sołtys sołectwa Bolechowo Marek Smykowski wyjaśnił, że na poprzedniej sesji mówił o 
firmie Eko – Tom, która od około 2 lat zajmuje się sortownią odpadów. Sortownia nie znajduje 
się w środku wsi, nie jest zadaszona. Właściciele firmy na zebraniu z mieszkańcami sołectwa 
poinformowali, że zamierzają ją zadaszyć. Mieszkańcy w większości nie mieli uwag, gdyż 
sortowanie odbywa się już od 2 lat pod gołym niebem. 
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 Informacja stanowi załącznik nr 7 do protokołu. 
 
Ad.10. Wolne głosy i wnioski. 
 Radny Marek Pietrzyński zwrócił uwagę na problem załatwienia potrzeb 
fizjologicznych przez pracowników firmy realizującej inwestycje kanalizacji w ramach projektu 
Związku Międzygminnego Puszcza Zielonka oraz na problem nie uporządkowanej nawierzchni   
po położeniu sieci kanalizacyjnej.   
 Wiceprzewodnicząca Rady, Przewodnicząca Komisji Bezpieczeństwa, Polityki 
Społecznej Zdrowia Renata Walerych zgłosiła wniosek komisji dotyczący wyrażenia zgody na 
wydatkowanie kwoty 6 000 zł ze środków pozostających w dyspozycji Rady Gminy na 
ekspertyzy i opinie z przeznaczeniem na sfinansowanie przeprowadzenia ankiety wśród 
mieszkańców gminy na temat poziomu usług medycznych świadczonych w ramach 
podstawowej opieki zdrowotnej. Wniosek komisji stanowi załącznik nr 8 do protokołu. 
 Wiceprzewodnicząca wyjaśniła, że problematyka służby zdrowia była kilkakrotnie 
przedmiotem rozmów. Uzyskany w wyniku przeprowadzonych ankiet materiał będzie bazą 
wyjściową do wypracowania konkretnych wniosków i opracowania propozycji zmian. 
 Sołtys sołectwa Owińska Wojciech Bukowski zgłosił problem pobierania krwi w 
Ośrodku Zdrowia w Owińskach, mieszkańcy muszą dojeżdżać do Ośrodka w  Czerwonaku. 
Ponadto sołtys prosił Wójta o przyspieszenie konkursu  na obsadzenie zielenią Placu 
Przemysława. 
 Przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów Maria Libera powiedziała, że zdaniem 
komisji przed podjęciem decyzji o przeprowadzeniu ankiet należy zorganizować spotkanie, 
które zostało zapoczątkowane w ubiegłym roku na wspólnym posiedzeniu trzech komisji. 
Spotkanie dotyczyło służby zdrowia oraz wysokości stawek czynszu dla Zespołu Lekarza 
Rodzinnego Pro Familia. Radna przypomniała, że spotkanie skończyło się deklaracją 
Zastępcy Wójta Tomasza Stellmaszyka przedstawienia koncepcji i kierunku funkcjonowania 
służby zdrowia w gminie. W związku z powyższym komisja zaproponowała zorganizowanie 
spotkania z udziałem przedstawicieli Pro Familii oraz zainteresowanych radnych i sołtysów w 
w/w temacie, gdyż należy wysłuchać drugą stronę i wówczas zastanowić się co jest 
przyczyną niezadowolenia pacjentów. Zdaniem komisji dopiero po spotkaniu należy 
rozważyć zasadność i cel wydatkowania środków na przeprowadzenie ankiety.  
 Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury i Sportu Ewa Banaszak zastanawia się nad 
sensem przeprowadzenia ankiety. Radna poparła propozycje Komisji Budżetu i Finansów, aby 
zorganizować spotkanie z przedstawicielami Pro Familii. 
 Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Robert Maciejewski przypomniał, że kilka miesięcy 
temu składał wniosek o zorganizowanie na sesji debaty na temat służby zdrowia. Radny 
zwrócił się do Przewodniczącej Komisji Bezpieczeństwa, Polityki Społecznej i Zdrowia o 
zorganizowanie takiego spotkania.  
 Przewodnicząca Komisji Bezpieczeństwa, Polityki Społecznej Zdrowia Renata Walerych 
wyjaśniła, że komisja spotkała się wcześniej z przedstawicielami Pro Familii, pielęgniarką 
środowiskową, pielęgniarką szkolną oraz szefem poradni Komed z Koziegłów. 
Przewodnicząca komisji widzi również potrzebę zorganizowania spotkania, ale po 
przeprowadzeniu ankiet, które będą punktem wyjścia do szerszej dyskusji. Prosiła o poparcie 
wniosku. 
 Wójt Mariusz Poznański poinformował, że podpisał akt notarialny na zakup budynku 
przy ul. Kwiatowej w Koziegłowach, w związku z tym Wójt  zaproponował spotkanie z 
Przewodniczącymi Komisji i Przewodniczącym Rady w czerwcu br. na temat przeznaczenia 
budynku i problemów w gminie. Wójt wyjaśnił, że on i Rada Gminy nie ma podstaw 
prawnych, aby kontrolować pracę lekarzy. Warto zorganizować debatę na temat służby 
zdrowia i szukać rozwiązań, aby spółka Pro Familia  więcej inwestowała w leczenie ludzi. 
 Wiceprzewodniczący Rady Piotr Picyk zgodził się ze stanowiskiem, że Rada nie ma 
uprawnień do kontroli lekarzy, a także, że należy rozmawiać z lekarzami. Jednak na razie 
radni opierają się na pojedynczych, często sprzecznych opiniach mieszkańców, więc wynik 
ankiet da podstawę do rzeczowej debaty; dlatego popiera wniosek Komisji Bezpieczeństwa. 
Następnie odczytał wniosek Komisji Bezpieczeństwa, Polityki Społecznej Zdrowia i poddał go 
pod głosowanie.  W głosowaniu wzięło udział 19 radnych z 19 obecnych na sali. Wniosek 
został przyjęty 13 głosami, przy 3 przeciw i 3 wstrzymujących się. 
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Ad.11. Przerwa 
 
Ad.12. Prezentacja „Las w zasięgu ręki” grupy projektowej Gimnazjum w Koziegłowach.  
 Grupa w składzie: Paula Jóźwiak, Lidia Nadstoga, Zofia Jurek, Patrycja Kowalska, 
Zuzanna Majerowicz, Maja Wojtkowiak, Jolanta Jagodzińska – opiekun projektu; dokonała 
prezentacji pt. „Las w zasięgu ręki” oraz przedstawiła nakręcony przez siebie film oparty na 
założeniach programu telewizyjnego „UWAGA”. 
 Wiceprzewodniczący Rady Piotr Picyk podziękował młodzieży za przygotowaną 
prezentację i zachęcał do dalszego wysiłku i rozwijania się. Wskazał na możliwość 
uczestnictwa  w posiedzeniach komisji stałych Rady Gminy.  

Wójt Mariusz pogratulował młodzieży zapału i wykonanej pracy. Dodał, że lasy w 
okolicach Koziegłów należą do różnych właścicieli i przed złożeniem wniosków o stawianie 
ławek i koszy powinni  ustalić właściciela gruntu w Wydziale Urbanistyki i Gospodarki 
Gruntami, a o lokalizacji zebranych śmieci w workach należy poinformować Wydział 
Gospodarki Komunalnej i Ochrony Środowiska. Wójt zaproponował by młodzież 
przygotowała koncepcję zagospodarowania lasu za pływalnią, który stanowi własność 
gminy.  
 Radny Marek Pietrzyński nie zgodził się z wypowiedzią Wójta dotyczącą ustalania 
właścicieli gruntów przez mieszkańców chcących uporządkować lasy. Wskazał na śmieci, 
które zalegają w lesie od strony Kicina  od kilku lat.  
 Zastępca Wójta Eugeniusz Chałupniczak wyjaśnił, że  las, o którym mówił radny, 
należy do Nadleśnictwa Babki, i z punktu widzenia gospodarki leśnej jest lasem na wymarciu. 
Nowe nasadzenia są niemożliwe ze względu na dużą ilość niewypałów. Do tych lasów nie 
można wchodzić i sprzątać. We wtorek o godz. 10.00 odbędzie się spotkanie, na którym 
Nadleśnictwo przedstawi plany porządkowania lasów z niewybuchów w ramach środków 
zewnętrznych jakie otrzymało na ten cel.  

Wiceprzewodniczący Piotr Picyk powiedział, aby nie straszyć młodzieży trudnościami; 
niech młodzież małymi krokami realizuje swoje plany. 

Radny Jacek Sommerfeld wyraził swoje poparcie dla działań młodzieży. Wskazał na 
dużą ilość śmieci wokół os. Leśnego w Koziegłowach. Poinformował o planowanej akcji 
związanej ze sprzątaniem po psach na terenie os. Leśnego, która została zainicjowana przez 
Komisję Bezpieczeństwa, Polityki Społecznej i Zdrowia. 
 
 
Ad.13. Uchwała w sprawie uzgodnienia projektu uchwały Sejmiku Województwa 
Wielkopolskiego  w sprawie Parku Krajobrazowego Puszcza Zielonka. 
 Wiceprzewodniczący Piotr Picyk poinformował, że Przewodniczący Rady Marcin 
Wojtkowiak zaprosił na sesję przedstawicielkę Zespołu Parków Krajobrazowych w celu 
przedstawienia stanowiska Parków do przedmiotowej uchwały, dlatego planowane 10 minut 
na ten punkt obrad ulegnie wydłużeniu. Wiceprzewodniczący, w celu usprawnienia debaty 
przedstawił sposób prowadzenia obrad: przedstawienie uchwały przez Wydział (lub Wójta), 
następnie odniesienie się Przedstawicielki Parków do zastrzeżeń Urzędu Gminy, pytania z Sali 
do Wójta lub Zespołu Parków i zbiorcze odpowiedzi Wójta i przedstawicielki Parków na 
zadane pytania.  
Zastępca Wójta zwrócił się o zmianę podstawy prawnej projektu uchwały, która powinna 
brzmieć: „Na podstawie art. 16 ust. 4 ustawy z dnia 16 kwietnia 2004r. o ochronie przyrody 
(tekst jednolity Dz. U. z 2009r. Nr 151 poz. 1220), w związku z art. 89 ustawy z dnia 8 marca 1990 
r. o samorządzie gminnym (Dz.U. z 2001r. Nr 142, poz.1591 ze zmianami)”. 
 Wyjaśnił również, że jest wiele wątpliwości: poszerzenie granic Parku Krajobrazowego 
na tereny gdzie istnieje obowiązujący miejscowy plan zagospodarowania przestrzennego, 
budowy sieci wodnej i kanalizacyjnej oraz dróg przez prywatne osoby,  możliwości 
modernizacji i rozbudowy terenów gdzie zlokalizowane są studnie głębinowe. 
 Przedstawiciel Zespołu Parków Krajobrazowych Danuta Śliwa wyjaśniła, że Park stracił 
swoje umocowanie prawne w 2001 r., o czym dowiedziano się w 2011 r.  Projekt uchwały 
przywraca Parkowi ramy prawne czyli zakazy, które znajdują się w katalogu w ustawie o 
ochronie przyrody. Wybrano z katalogu 9 zakazów, z czego najwięcej kontrowersji budzi 
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zakaz inwestycji znacząco oddziałujących na środowisko. Wyjaśniła, że dla inwestycji celu 
publicznego ustawowy zakaz ten nie obowiązuje, a zatem inwestycje drogowe, budowa 
infrastruktury technicznej i modernizacja studni głębinowych będzie możliwa. Dodała, ze 
zakazy wymienione w projekcie uchwały nie dotyczą terenów: - na których zostały 
uchwalone miejscowe plany zagospodarowani przestrzennego, - na których wydano 
pozwolenia na budowę na podstawie warunków zabudowy. Jednocześnie wyjaśniła, że 
Urząd Gminy nie zgłaszał uwag do projektu Planu od listopada 2011r. 
 Komisja Ochrony Środowiska i Rolnictwa  zaopiniowała projekt przygotowany przez 
Wójta pozytywnie. Przewodniczący komisji wskazał na konieczność wyjaśnień spornych 
kwestii. 
 Komisja Gospodarki Przestrzennej i Budownictwa również zaopiniowała pozytywnie 
projekt uchwały przedłożony przez Wójta.  
 Radny Wojciech Skrzekut zapytał: 
a)  o konsekwencje nieuzgodnienia projektu uchwały Sejmiku Województwa Wielkopolskiego  
w sprawie Parku Krajobrazowego Puszcza Zielonka; Radca Prawny Małgorzata Ratajczak 
wyjaśniła, że Rada Gminy jako organ stanowiący ma 30 dni na zajęcie stanowiska – 
uzgodnienie lub nieuzgodnienie przedłożonego projektu uchwały Sejmiku; nieuzgodnienie 
projektu uchwały oznacza konieczność prowadzenie dalszych prac, a niepodjęcie żadnych 
ustaleń przez Radę Gminy oznacza przyjęcie proponowanych zapisów; zmiana projektu 
uchwały Sejmiku Województwa oznacza ponowne uzgodnienia z wszystkimi gminami; 
Danuta Śliwa z Parków Krajobrazowych dodała, że brak programu ochrony parku na 
terenach nieobjętych miejscowymi planami zagospodarowania przestrzennego będzie 
można lokalizować inwestycje mogące szkodliwe oddziaływać na środowisko w oparciu o 
decyzje o  warunkach zabudowy; 
b) w jaki sposób będzie można wykorzystać tereny w Trzaskowie opuszczone przez jednostkę 
wojskową po wejściu w życie proponowanej uchwały – Danuta Śliwa z Parków 
Krajobrazowych powiedziała, że to nie są tereny gminne i nie można przyjmować założeń 
zagospodarowania dla tego terenu.   
 Wójt Mariusz Poznański po wyrażeniu wątpliwości zwrócił się do Rady Gminy o 
przyjęcie projektu uchwały jaki przedłożył o nieuzgodnieniu  projektu uchwały Sejmiku 
Województwa Wielkopolskiego  w sprawie Parku Krajobrazowego Puszcza Zielonka. 
 Piotr Spychała – Wydział Urbanistyki i Gospodarki Gruntami wskazał, że przyjęcie planu 
ochrony Parku Krajobrazowego Puszcza Zielonka spowoduje stosowanie zakazów w 
momencie aktualizacji planów miejscowych – jako przykład podał miejscowość Dębogóra, 
gdzie w momencie aktualizacji mpzp 1/3 miejscowości obecnie przeznaczona pod 
zabudowę będzie musiała z tej funkcji zostać wyłączona.   
 Przewodniczący Komisji Ochrony Środowiska i Rolnictwa Tadeusz Sikoń złożył wniosek 
formalny o zakończenie dyskusji i przystąpienie do głosowania nad projektem uchwały. Rada 
przyjęła wniosek 12 głosami przy 2 przeciw i 1 wstrzymującym się. W głosowaniu wzięło udział  
15 radnych z 15 obecnych na sali. 
 Wiceprzewodniczący Rady Piotr Picyk podsumowując dyskusję  zwrócił się do komisji 
Gospodarki Przestrzennej i Budownictwa oraz Komisji Ochrony Środowiska i Rolnictwa o 
sformułowanie wniosków i przedłożenie ich do głosownia na czerwcowej sesji Rady Gminy. 
Jeśli komisjom nie uda się wypracować wniosków przygotuje je Prezydium i przedłoży Radzie. 
Wnioski zostaną przekazane do końca czerwca Zarządowi Sejmiku.  Jednocześnie wyjaśnił, że 
obowiązuje Uzasadnienie do Uchwały dostarczone Radnym z pierwotnym porządkiem 
obrad; nowe uzasadnienie wpłynęło do Wiceprzewodniczącego w dniu sesji i dlatego nie 
było możliwości wyjaśnienia pewnych wątpliwości.  
 Wiceprzewodniczący poddał pod głosowanie w/w projekt uchwały. W głosowaniu 
wzięło udział 17 radnych z 17 obecnych na Sali. Uchwała został przyjęta 12 głosami przy 2 
przeciw i 3 wstrzymujących się. Uchwała stanowi załącznik nr 9 do protokołu.  
 
Ad. 10. Wolne głosy i wnioski - dalsza część. 
 Radny Marek Pietrzyński zwrócił się by urząd skierował pisma do zarządców lasów o 
uporządkowanie lasów, ponieważ obecny stan grozi pożarem. Zastępca Wójta Eugeniusz 
Chałupniczak wyjaśnił, że temat jest omawiany na bieżąco i w najbliższy wtorek o godz. 10.00 
odbędzie się spotkanie z przedstawicielami Lasów Państwowych. 
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 Radny Wojciech Skrzekut zaprosił do korzystania z serwisu: czerwonak.naprawmyto.pl, 
dzięki któremu mieszkańcy wskazują miejsca wymagające interwencji, informacje te są 
kierowane do urzędu gminy i dekretowane do właściwych organów. Radny, przewodniczący 
zarządu os. 40 – lecia PRL zaprosił na majówkę osiedlową, 19 maja od godz. 16.00. Radny 
zgłosił również  brak zasilania w gniazdkach przy stołach radnych co uniemożliwiło podczas 
sesji korzystanie z laptopów.  
 Radny Jacek Sommerfeld podziękował Wójtowi za realizację wniosku o zakup i 
wywieszenie flag państwowych w weekend majowy. Radny zapytał o nową lokalizację 
poczty w miejscowości Czerwonak w związku z realizacją inwestycji przez firmę Czerwona 
Torebka. Radny zwrócił się również o dokonanie nasadzeń przy boisku Orlik by odgrodzić 
boisko od cmentarza komunalnego. 
 Radny zwrócił się również z wnioskiem o zmianę posiedzenia Rady Gminy, które 
zostało zaplanowane na 31 maja br. – sesja absolutoryjna. W tym terminie radny będzie 
nieobecny z powodu wyjazdu służbowego.  Zaproponował inny dogodny termin. 
 Wiceprzewodniczący Rady Piotr Picyk wskazał, że radny zgłaszał wcześniej 
Przewodniczącemu Rady problem z terminem posiedzenia Rady, jednak po dyskusji w 
szerszym gronie ustalono, że sesja absolutoryjna odbędzie się w planowanym terminie – 31 
maja br. o godz. 9.00. 
 Wójt Mariusz Poznański wskazał, że został sporządzony i przyjęty harmonogram sesji  i 
należy przestrzegać tych ustaleń. Wiceprzewodniczący Rady Piotr Picyk wskazał na zmianę  
godziny rozpoczęcia sesji absolutoryjnej co jest zmianą wcześniej przyjętych ustaleń. 
 Radna Maria Libera zwróciła się o posprzątanie terenów przy pawilonie handlowym w 
Koziegłowach na narożniku ul. Piłsudskiego i osiedla Leśnego. 
 Wiceprzewodnicząca Rady Renata Walerych podziękowała radnym za przyjęcie 
wniosku Komisji Bezpieczeństwa, Polityki Społecznej i Zdrowia w sprawie przeznaczenia 
środków na przeprowadzenie ankiety na temat poziomu usług medycznych świadczonych w 
ramach podstawowej opieki zdrowotnej. Radna zaprosiła na posiedzenie Komisji 
Bezpieczeństwa, Polityki Społecznej i Zdrowia, 24 maja br., które poświęcone będzie polityce 
mieszkaniowej gminy.  
 Wiceprzewodniczący Rady Piotr Picyk przypomniał, że 21 maja w godz. 10.00 – 12.00  
w sali sesyjnej odbędzie się spotkanie w ramach prac nad strategią budowy marki i promocji 
Gminy Czerwonak na lata 2012 – 2015.  
 Wiceprzewodniczący Rady poinformował, że z uwagi na brak sesji w lipcu, prezydium 
zdecydowało o zmianie terminu sesji sierpniowej na 9 sierpnia br , godz. 16.00., spotkanie 
przedsesyjne odbędzie się 30 lipca br i poprosił Komisje Stałe o dostosowanie posiedzeń 
Komisji do nowego terminu. 
 Radna Ewa Banaszak wskazała, że Komisja Oświaty, Kultury i Sportu będzie musiała 
zmienić harmonogram posiedzeń – pod koniec sierpnia komisja zaplanowała wizytację szkół  
pod kątem przygotowań do roku szkolnego.  
 Radny Marek Pietrzyński zaprosił radnych na spotkanie w sprawie analizy 
sprawozdania z wykonania budżetu za 2011 r. 28 maja br. na godz. 15.00, w sali 
konferencyjnej Urzędu Gminy.  
 
Ad.14. Zamknięcie sesji. 
 Wiceprzewodniczący Rady Gminy Czerwonak Piotr Picyk zamknął XXI sesję Rady 
Gminy Czerwonak. 
 
 
 
 
 
 
 
 
Protokół sporządziły: 
Magdalena Deckert 
Izabela Lesiecka 


